
باشگاه پرسپولیس در فصلی که گذشت توانست در دو 

جام موفق به کسب قهرمانی شود و درکنار آن نیز مجوز 

آسیایی را بعد از دوسال به دست آورد اما این موفقیت ها 

راحت به دســـت نیامده و مدیریت این باشگاه روزهای 

بحرانی زیادی را از نظر مالی پشت سر گذاشت. در همین 

راســـتا باشگاه پرســـپولیس مجبور شد وام های زیادی 

بگیرد تا کمبودهای مالی اش را جبران کند. علاوه بر این 

وام ها این باشگاه بدهی های بانکی سنگینی هم از قبل 

داشته که زمان بازپرداخت وام های قبلی فرا رسیده بود. 

چندماهی است که باشگاه پرسپولیس مجبور است در 

ماه نزدیک به 7 میلیارد تومان فقط ســـود به بانک های 

طرف حســـابش بپردازد که خودش یک معضل اســـت 

و تـــا زمانی کـــه این وام ها را تسویه حســـاب نکند، این 

پرداختی ها ادامه خواهد داشت. 

بودجهسنگینبرایتسویهحساب
همان طور که اشاره داشتیم باشگاه پرسپولیس به خاطر 

گرفتن مجوز آسیایی نتوانســـت در فصلی که گذشت 

پرداختی های به موقعی را به اعضای تیمش داشته باشد 

اما درنهایت تا پایان فصل 80 درصد قرارداد آنها را پرداخت 

کرد. درحال حاضر باشگاه پرسپولیس برای تسویه حساب 

با اعضای تیمش نیاز به یک بودجه سنگین دارد. از این 

جهت که غیر از 20 درصد باقی مانده طلب سرخپوشان 

باید 15 درصد از قراردادشان را به عنوان پاداش به آنها 

بابـــت قهرمانی در لیگ و جام حذفـــی پرداخت کند. 

این در شـــرایطی است که ملی پوشان این تیم براساس 

بندهای قراردادشـــان با قهرمانی های به دست آمده تا 

50 درصد قراردادشـــان پاداش خواهند گرفت و با این 

تفاسیر 70 درصد قرارداد 12 میلیاردی شان را از باشگاه 

طلبکار هستند. حدود 10، 12 بازیکن پرسپولیس بابت 

جریمـــه ای که دو فصل پیش بابت حذف از جام حذفی 

شامل شان شـــد در این فصل از درویش قول گرفته اند 

که درصورت قهرمانی در لیگ این جریمه بخشـــیده و 5 

درصد کسر شده قراردادشان را دریافت کنند. در چنین 

شرایطی باشگاه پرسپولیس شاید نزدیک 180 تا 200 

میلیارد تومان فقط نیاز دارد تا بدهی هایش به بازیکنان 

و مربیان خود را پرداخت کند. این بدان معناست چه رضا 

درویش و چه هر مدیری که جانشین او شود باید تا قبل 

از آغاز فصل بعد با اعضای تیمش تسویه حساب کند که 

قطعا کار راحتی نخواهد بود. 

جیبخالیدرنقلوانتقالات
باشـــگاه پرسپولیس در این آشفته بازار مالی فصل نقل 

و انتقالات را هم درپیش دارد. اگرچه این باشـــگاه برای 

جذب بازیکنان داخلی شـــاید بیشتر از یکی، دو گزینه 

بازیکن مدنظرش نباشد اما برای حفظ ستاره هایش که 

قراردادشـــان رو به اتمام است، قطعا باید اول از همه با 

آنها تسویه حساب کند و بعد با این نفرات به توافق مالی 

برسد. درحال حاضر گئورگی گولسیانی، میلاد سرلک، 

امید عالیشاه، سعید صادقی و عیسی آل کثیر بازیکنانی 

هســـتند که قراردادشان با پرسپولیس به اتمام رسیده و 

برخی از آنها مورد توجه تیم های رقیب قرار دارند. رقبایی 

که برای تمدید قرارداد بازیکنان خودشـــان یک میلیون 

دلار هزینه می کنند. این رقبا روی دو، ســـه بازیکن آزاد 

پرسپولیس دست گذاشته اند و به دنبال این هستند که 

با رقم های سنگین آنها را وسوسه کنند. 

عیسیبازهم
�پیشنهادنجومیمیدهد؟

عیسی آل کثیر که بعد از اتمام جام حذفی راهی ترکیه 

شـــده است برای ماندن در پرســـپولیس خواسته مالی 

سنگینی دارد. او این خواسته را در نیم فصل داشت که 

سخت با مخالفت رضا درویش مواجه شد. درواقع آل کثیر 

نیم فصل حدود 12 میلیارد تومان برای 6 ماه می خواست 

که این رقم سقف قرارداد این باشگاه برای یک فصل بود 

که آن هم به ملی پوشان اختصاص داشت. درنهایت بعد 

از چانه زنی های مختلف این بازیکن با قرارداد پنج ونیم 

میلیارد تومانی برای 6 ماه در پرســـپولیس ماندنی شد. 

در شـــرایط فعلی که عیسی به روز های اوجش برگشته 

طبیعی اســـت که با هر رقمی حاضر به تمدید قرارداد با 

پرسپولیس نباشد. 

یحیپیخارجیمیخواهد
ســـرمربی پرســـپولیس اگرچه هنوز تکلیف خودش را 

برای ماندن در این باشـــگاه مشخص نکرده اما احتمال 

ماندنش خیلی بیشتر از رفتنش است. طبیعتا او با تمدید 

قـــرارداد با رقم مالی خوب درنهایت رضایت می دهد که 

در پرسپولیس بماند. اما یکی از خواسته های مهم این 

مربی برای اینکه تیمش در آســـیا نتیجه بگیرد، جذب 

بازیکنان خارجی با کیفیت اســـت. او برای خط حمله 

دو جانشـــین برای شـــیخ دیاباته و لئاندرو پریرا مدنظر 

دارد. یـــک هافبک و یک مدافع کناری چپ هم درنظر 

دارد. درحقیقت یحیی به دنبال این اســـت که تیمش را 

با جذب بازیکنان خارجی تقویت کند که این مساله هم 

مطمئنا شرایط مالی خاصی را پیش روی مدیریت باشگاه 

پرسپولیس خواهد گذشت. 

بیرانونداولینشوکرابهباشگاهداد
در روز برگزاری فینال جام حذفی اشاره به این موضوع 

داشتیم که برخی بازیکنان اسمی پرسپولیس از شرایط 

مالی خود و دریافتی هایشـــان درطـــول فصل رضایت 

ندارند و به دنبال این هستند که به باشگاه خود نوتیس 

دهند. علیرضا بیرانوند یکی از این بازیکنان بود که بعد 

از قهرمانـــی تیمش در جام حذفی و درواقع پایان فصل 

از طریق وکیلش به باشـــگاه پرســـپولیس نوتیس داد. 

براساس این نوتیس یا به اصطلاح اخطاری که بیرانوند 

به باشگاه پرســـپولیس داده، این باشگاه موظف است 

ظرف 15 روز بعد از نامه ارســـال شده به باشگاه، برای 

تسویه حســـاب با بیرانوند اقدام کند. اگر این اتفاق رخ 

ندهد دروازه بان تیم ملـــی به زودی بازیکن آزاد خواهد 

شـــد و باشگاه پرسپولیس مجبور است با او برای قرارداد 

دوباره وارد مذاکره شـــود. البته گفته می شود بیرانوند 

از یک تیم عربســـتانی پیشنهاد دارد که دستمزدش با 

پرسپولیس اصلا قابل مقایسه نیست. این تیم به ادعای 

نزدیکان بیرانوند در لیگ قهرمانان حضور دارد و از این 

رو او بدش نمی آید به این پیشـــنهاد پاسخ مثبت دهد. 

باشـــگاه پرسپولیس اگر قبل از پایان نوتیس با بیرانوند 

تسویه حساب کند باز این دروازه بان می تواند با پرداخت 

250 هزار دلار به باشگاه پرسپولیس به عنوان حق فسخ، 

بازیکن آزاد شده و راهی تیم مورد نظرش شود. جدایی 

بیرانوند برای پرســـپولیس به نوعی جبران ناپذیر خواهد 

بود و یحیی گل محمدی نیز به شدت مخالف جدایی این 

دروازه بان ملی پوش تیمش اســـت. با تمام این حرف ها 

بیرانوند درصورتی که در پرسپولیس از نظر مالی تامین 

شود، بعید است حاضر به جدایی باشد. این یعنی یکی 

از برنامه های سخت مدیریت باشگاه پرسپولیس در فصل 

نقل و انتقالات حفظ بیرانوند در این تیم است. 
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گفتوگو
 امیرحسین منظمی، در گفت وگو با »فرهیختگان«:

تیم ملی والیبال در مسیر خوبی گام برمی دارد

مقابلچیناقتدارمانرانشاندادیم
تیم ملی والیبال کشورمان در سومین بازی خود در رقابت های لیگ ملت ها موفق شد 

اولین بردش در این مسابقات را با شکست سه بر یک چین به دست بیاورد. شاگردان 

عطایی در این بازی نمایش به مراتب بهتری را نسبت به دو بازی قبل داشتند و غیر از 

یک ســـتی که واگذار کردند در سه ست دیگر با اقتدار و کم اشتباه ظاهر شدند. حالا 

می تـــوان امیدوار بود که این تیم می تواند در بازی های آینده خود پیروز شـــده و نوید 

روزهای بهتری را بدهد. اگرچه شاید لازم بود که تیم ملی با تدارک بهتری وارد مسابقات 

می شد تا بازی های ابتدایی حکم دیدار تدارکاتی را برای ایران نداشته باشد. مساله ای 

که در بازی با چین بیشـــتر از هر چیزی به چشـــم آمد این بود که عطایی بعد از بررسی 

وضعیت همه نفرات تیمش در دو بازی قبل درنهایت دیدار روز گذشته به ترکیب ایده آل 

خود رسید. برای بررسی هر چه بهتر ملی پوشان والیبال کشورمان با امیرحسین منظمی 

گفت وگو داشـــتیم. بازیکن سابق تیم ملی و دبیر اسبق فدراسیون والیبال به سوالات 

»فرهیختگان« این گونه پاسخ داد. 

مقابلچینتیمیدیگریبودیم
منظمی در ابتدا با اشاره به دو بازی قبل ایران در لیگ ملت ها اظهار داشت: »در مصاف 

با ژاپن روز خوبی را نداشتیم و تیمی ناهماهنگ و پراشتباه نشان دادیم. اما در بازی با 

لهستان شرایط بهتر شد. به قول والیبالی ها بازی ما با لهستان می خورد و انتظار این را 

داشتیم که در این مسابقه نمایش بهتری را داشته باشیم. حتی می توانستیم برنده میدان 

را ترک کنیم که در هر صورت بیشتر از دو ست نگرفتیم. اما خوشبختانه مقابل چین تبدیل 

به تیمی شدیم که باید می شدیم. غیر از یک ست که واگذار کردیم در ست های دیگر 

تیمی منسجم در دفاع و حمله نشان دادیم و برد با ارزشی را در شرایط سختی که در آن 

بعد از دو باخت قرار داشتیم، به دست آوردیم که به نظر من می تواند یک نقطه شروع 

خوب باشد. ان شاءالله روز یکشنبه )امروز( هم اسلوونی را شکست داده و با یک روحیه 

عالی بازی های را ادامه خواهیم داد. سطح مسابقات بالاست و هر چه به جلو می رویم 

تیم ها بهتر می شوند. همین شرایط را تیم ما هم داشت و خوشبختانه کادرفنی بعد از 

دو بازی به ارنجی که می خواست رسید. ارنجی که در بازی با چین جواب داد می تواند 

در بازی های آینده هم به کار گرفته شود. در کنار آن هم از بازیکنان خوب دیگری که 

در اختیار داریم به عنوان بازیکن ذخیره استفاده کنیم. خوشبختانه در مصاف با چین 

در سرویس ها، دفاع روی تور، حمله و حتی دریافت خوب عمل کردیم. مهم این است 

که بتوانیم این روند را در بازی های آینده هم ادامه دهیم.« 

وی در پاسخ به این سوال که آیا دلیل برتری ایران مقابل چین ضعف حریف یا عملکرد 

خوب ملی پوشان؟ عنوان کرد: »اتفاقا تیم چین را تیم خیلی باکیفیت و با برنامه ای دیدم. 

این تیم تغییر نسل داده و درحال تبدیل شدن به یک تیم با نسل طلایی است. مثل دو 

سه سال پیش ژاپن که رفته رفته اوج گرفت و در شرایط فعلی تبدیل به یک تیم قدر در 

جهان شده است. البته اعتقاد من این است که بازیکنان ما از لحاظ فردی همچنان بهتر 

از بازیکنان ژاپن هستند اما آنها در کار گروهی، هماهنگی و انسجام تیمی بهترند. اگر ما 

با تدارک بهتری راهی مسابقات می شدیم به آن شکل به ژاپن نمی باختیم. شاید بتوان 

گفت نسل فعلی ژاپن نهایتا دو سه سال دیگر جواب دهد و آنها باز هم باید پشتوانه سازی 

کنند. از لحاظ اســـتعداد شرایط کشور ما بهتر است و باید در مسائل دیگر خودمان را 

بهبود ببخشیم. اما چینی ها همان طور که گفتم درحال رشد هستند و یکی دو سال 

دیگر تبدیل به یک تیم قدر در سطح دنیا خواهند شد.« 

کارشناس والیبال کشورمان با تمجید از عملکرد ملی پوشان خاطرنشان کرد: »تیم ملی 

درحال تغییر نسل است و در این مسیر نفرات جوان خیلی خوبی را در همین مسابقات 

می بینیم. بازیکنانی مثل خانزاده و ولی زاده برای اولین بار اســـت که این تورنمنت را 

تجربه می کنند و بعد از دو بازی توانستند در ترکیب اصلی قرار بگیرند. به شخصه آینده 

خیلی خوبی را برای تیم ملی والیبال متصور هستم و خوشبختانه در مسیر خوبی قدم 

برمی داریم. البته که نباید توقعات را از این تیم جوان شده بالا ببریم. درواقع این رقابت ها 

می تواند این جوانان را به اصطلاح آبدیده کند تا ان شاءالله در میادین دیگر از آنها توقع 

رتبه های خوب داشته باشیم. پس بهتر است الان توقعات را از تیم ملی کمتر کنیم و به 

این جوانان فرصت عرض اندام بدهیم.«

گلر پرسپولیس در مسیر فسخ یک طرفه یا هشدار جدی برای گرفتن بقیه پول؟

و به پرسپولیس نوتیس داد بیر

گزارش

جذب مربی خارجی از همان زمان جدایی امیر قلعه نویی مدنظر 

مسئولان باشگاه گل گهر بود اما می دانستند در آن مقطع مربی 

چه ایرانی چه خارجی باشد نمی تواند کاری از پیش ببرد؛ چراکه 

شناخت کافی از تیم و شرایط آن وجود نداشت و طبیعی است 

نتایج را گردن نمی گرفت. از این رو سعی کردند از پتانسیل موجود 

اســـتفاده کنند که نتیجه اش شد همکاری با سعید الهویی که 

درنهایت موفق هم نبود. 

درواقع این پیشنهاد قلعه نویی بود. قلعه نویی با این فلسفه که 

باید به مربیان جوان فرصت داد و فضا را برای رشد مربیان جدید 

باز گذاشت، مدیران گل گهر را مجاب کرد تا چنین خطای بزرگی 

کرده و با حضور این مربی چندین باخت به بدترین شکل ممکن 

را متحمل شوند. 

با این حال آنها این شانس را به خود دادند تا یک گزینه جوان را 

محک زده و امیدوار بودند او آنقدر که قلعه نویی تعریف می کرد توانا 

باشد اما همان چند هفته فرصت خوبی بود تا مدیران گل گهر نیز 

متوجه شوند در این فوتبال نباید روی هر پیشنهادی حساب کنند؛ 

چراکه توانایی افراد و شایسته سالاری جای خود را به رفیق بازی 

داده و هر پیشنهادی لزوما به دلیل توانایی های آن فرد نیست. از 

این رو آنها دور الهویی را خط کشیده و حتی دور هر مربی جوان 

دیگری را خط کشیدند. در این مدت گل گهری ها با چند مربی 

ایرانی از جمله الهامی و ربیعی مذاکره کردند. حتی به این باشگاه 

پیشنهاد شد با مهدی رحمتی مذاکره کند اما درنهایت مدیران 

ارشد کارخانه خیلی تمایلی به این مذاکرات نشان ندادند و هرچند 

مدیران باشگاه تلاش کردند گزینه ای داخلی را روی نیمکت این 

تیم بنشانند اما به نظر می رسد موفق نشدند. 

مذاکرهباگلمحمدی،هرگز!
یحیـــی  گل محمدی قصد اســـتراحت دارد یا می خواهد در 

یک تیم بی ســـروصدا روزهای آرامـــی را پس از چالش چند 

سال سخت در پرســـپولیس سپری کند. همه می دانیم این 

صحبت ها هرگز برای یحیی معنا نداشـــته است. او به هیچ 

وجه به دنبال آرامش نیســـت و اتفاقا سرش درد می کند برای 

چالش هـــای فوتبالی. این مربـــی در ظاهر به دنبال آرامش 

می گردد و در واقع آنهایی که از نزدیک او را می شناسند و با 

او کار کردنـــد می دانند که آرامش برای او یعنی فوتبال حتی 

اگر در یک قدمی زمین چمن باشد. 

بـــه این ترتیب خود به خود احتمال همکاری این مربی با تیم 

گل گهر منتفی اســـت. این مربی به واقع گزینه گل گهر نبوده 

است. همان طور که پای دیگر گزینه های ایرانی به میز مذاکره 

با این تیم نرسید. اگر گل گهری ها از بررسی گزینه های داخلی 

می گویند و سعی می کنند اذهان را منحرف کنند شک نکنید 

معامله دیگری در جریان است. این باشگاه اعلام می کند کارنامه 

مربیان داخلی را بررسی کرده اما مدیرعاملش می گوید هنوز 

با هیچ گزینه ای از داخل ایران مذاکره نکرده اســـت. از طرفی 

مدعی هســـتند تا سه چهار روز آینده مربی را معرفی می کنند 

پس طبیعتا مذاکرات نهایی شده و دیگر فرصتی برای مذاکره 

با مربیان داخلی بررسی شده باقی نمی ماند. این یعنی مربی 

آنها داخلی نیست. 

توافقبامربیخارجیدرترکیه
شنیدیم نماینده ای از باشگاه گل گهر به همراه یک ایجنت رسمی 

به ترکیه رفته  انـــد و با یک مربی خارجی مذاکره کرده و همانجا 

تایید نهایی را از او گرفتند. نام های پرتغالی، آلمانی و اسپانیایی 

مطرح است و از این گزینه ها به عنوان مربیانی با کارنامه نام برده 

می شـــود. در حالی که به واقع گزینه نهایی تیم گل گهر یونانی 

است. ماریوس اوزونیدوس، مربی یونانی که تجربه هدایت آ. ا. 

ک آتن، پانیونیوس و آپوئل را هم دارد. او احتمالا جانشین امیر 

قلعه نویی در گل گهر ســـیرجان خواهد بود و این طور که به نظر 

می رسد مدیران این باشگاه با وی به توافق نهایی رسیده اند. از 

این رو به واسطه توافقاتی که حاصل شده این مربی به زودی به 

همراه نماینده این باشگاه از ترکیه به ایران می آید و از امکانات این 

باشگاه دیدن خواهد کرد. اوزونیدوس پس از ملاقات حضوری 

درصورت تمایل به همکاری قرارداد بسته و سپس راهی کشورش 

می شود تا به همراه یک دستیار و بعد از انجام برخی کارها از هفته 

آینده به ایران آمده و کارش را با تیم گل گهر آغاز کند. 

این مربی 54 ســـاله سابقه 20 سال مربیگری بدون وقفه دارد. 

شاید جالب باشد بدانید او مربیگری در آسیا را هم تجربه کرده و 

پیش از این مربی تیم الفیصلی عربستان بوده است. این همان 

مربی ای اســـت که در لیگ قهرمانان با الفیصلی رو در روی تیم 

فولاد قرار گرفت و اتفاقا از نکونام شکست خورد. به این ترتیب او 

با فوتبال ایران بیگانه نیست مخصوصا اینکه 8 فصل قبل مسعود 

شجاعی و کریم انصاری فرد در لیگ یونان شاگرد او بودند و همین 

برای اینکه ادعا کنیم او با فوتبال ایران نا آشنا نیست کافی است. 

وقتی مدیران این باشگاه ادعا می کنند تا چند روز آینده سرمربی 

معرفی می شود و بر این باورند که روی گزینه خارجی تمرکز دارند 

یعنـــی به احتمال زیاد باید منتظر اوزونیدوس باشـــیم. به نظر 

گل گهری ها با شاهکاری که الهویی در این تیم خلق کرد هیچ 

گزینه ای از بین مربیان ایرانی نمی تواند نیاز های این تیم را بر طرف 

کنـــد از این رو ترجیح دادند وقت  را تلف نکرده و با این گزینه که 

شرایط همکاری با او را داشتند به توافق برسند. در صورتی که او در 

ایران پای قرارداد را امضا کند یک مربی خارجی دیگر به تیم های 

لیگ برتری اضافه می شود و می تواند بر هیجان فوتبال بیفزاید. 

چالشنگرانکنندهبازیکنانگلگهر
در شرایطی که هنوز وضعیت سرمربی این تیم مدعی مشخص 

نیســـت قرارداد حدود نیمی از بازیکنان به اتمام رسیده است. 

بازیکنانی مانند محمدحسین اکبرمنادی، شایان مصلح، آرمین 

سهرابیان، علیرضا علیزاده، وسلی گومز، نوید عاشوری، محمد 

خدابنده لو، کی روش اســـتنلی و مرتضی تبریزی قراردادشان 

تمام شـــده و باشگاه با این نفرات مذاکره کرده است. مذاکرات 

جدی با اغلب این بازیکنان مخصوصا خدابنده لو که از سپاهان 

و پرسپولیس هم پیشنهاد جدی دارد آغاز شده است. این بازیکن 

به شدت مورد توجه این دو باشگاه است و قرمزها به او وعده دادند 

درصورت ماندن و رفتن یحیی و به هر شکل ممکن او را می خواهند 

از این رو باشگاه گل گهر از او خواسته در این تیم بماند و با اینکه 

هنوز سرمربی را رســـما اعلام نکرده برای تمدید به این بازیکن 

پیشـــنهاد خوبی مطرح کرده است. این در حالی است که قرار 

است با ورود مربی جدید در مورد 3 خارجی این تیم تصمیم گیری 

شود. وسلی گومز و کی روش استنلی قراردادشان تمام شده و با 

وجود تمایل باشگاه به تمدید، تصمیم را به عهده سرمربی یونانی 

گذاشـــتنه اند و حتی ادامه همکاری با اریک بایناما که مدتی از 

قراردادش باقی مانده به شـــرط تمایل این مربی خواهد بود. از 

طرفی این مربی دســـتش برای آوردن دو دستیار خارجی و البته 

بازیکنان دلخواه باز است. البته تا جایی که قانون اجازه می دهد 

و باشـــگاه گل گهر موافقت کند. از این رو باید منتظر این مربی 

باشیم تا با ورودش طی یکی دو روز آیند درمورد ادامه همکاری با 

این باشگاه و تغییرات احتمالی در ترکیب بازیکنان تصمیم بگیرد. 

مذاکرات نهایی نماینده گل گهر در ترکیه با ماریوس اوزونیدوس 

تمدید با خارجی ها به شرط موافقت مربی جدید
  مذاکره با بازیکنان در بحران اتمام قراردادها
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